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PROTOKÓŁ NR 57/23 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
z dnia 28 listopada 2023 r. 

  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.00 i trwało do godz. 15.00 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie ul. Sprzymierzonych 4. W posiedzeniu udział wzięło 4 członków 
komisji (lista obecności - zał. nr 1), Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Sekretarz Powiatu 
Andrzej Krzemiński, Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz, 
dyrektorzy oraz naczelnicy. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum i obradowanie 
poprowadził przewodniczący Sławomir Terebecki. Głównym tematem posiedzenia było 
analiza i opiniowanie projektów uchwał na LIV sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 57 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad. 3  
Protokół nr 56/23 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (4 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na LIV sesję Rady Powiatu w Gryfinie.  
 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyły Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa i Leśnictwa Aneta Stachów i Zastępca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa i Leśnictwa Patrycja Gągorek-Iwasyszyn. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia Raportu  
z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Gryfińskiego na lata 
2021-2024 z perspektywą do roku 2030” za lata 2021-2022 (druk nr 2/LIV); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Patrycja 
Gągorek-Iwasyszyn powiedziała, że Raport z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla 
Powiatu Gryfińskiego na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2030” za lata 2021-2022, 
został sporządzony na podstawie analizy zadań zawartych w Programie Ochrony Środowiska 
dla Powiatu Gryfińskiego na lata 2021-2024. Raport obejmuje okres od 1 stycznia 2021 r.  
do 31 grudnia 2022 r. Program Ochrony Środowiska zawiera następujące obszary: ochrona 
klimatu i jakości powietrza, zagrożenie hałasem, pola elektromagnetyczne, gospodarowanie 
wodami, gospodarka wodno-ściekowa, zasoby geologiczne, gleby, gospodarka odpadami i 
zapobieganie powstawaniu odpadów, zasoby przyrodnicze. W Programie zostały wyznaczone 
pewne cele, natomiast Raport wskazuje, które cele i w jakim stopniu zostały zrealizowane. 
Przy ocenie realizacji należy pamiętać, że Raport obejmuje jedynie dwa lata z czterech 
założonych w Programie, zatem pełen obraz oceny otrzymamy dopiero po kolejnym 
wykonaniu Raportu za lata 2023-2024. Zadaniami niezrealizowanymi były: modernizacja, 
przebudowa i remonty dróg krajowych, prowadzenie działań zmierzających do budowy 
obwodnicy Chojny, modernizacja infrastruktury elektroenergetycznej (w tym wymiana linii 
napowietrznych na kablowe), dokończenie procesu rekultywacji zamkniętych składowisk 
odpadów komunalnych na terenie powiatu, prowadzenie szkoleń przez PODR w zakresie 
zapobiegania degradacji gleb i rolnictwa ekologicznego, wdrażanie rozwiązań i systemów o 
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obiegu zamkniętym przez podmioty gospodarcze w celu minimalizacji wytwarzania odpadów 
innych niż komunalne, prowadzenie prac modernizacyjnych w KRNiGZ Zielin z zakresu 
przeciwdziałania możliwości wystąpienia poważnej awarii oraz ograniczenia negatywnego 
oddziaływania zakładu na środowisko. Przeprowadzona analiza wskaźnikowa realizacji 
Programu na terenie powiatu wskazuje m.in. na wzrost: długości sieci gazowej, powierzchni 
gruntów leśnych, długości sieci wodociągowej długości sieci kanalizacyjnej, czynnych 
przyłączy wodociągowych do budynków mieszkalnych, czynnych przyłączy kanalizacyjnych 
do budynków mieszkalnych, odpadów zebranych selektywnie w relacji do ogółu odpadów, 
powierzchni obszarów prawnie chronionych. Odnotowano także spadek: zużycia wody 
ogółem na terenie powiatu, ilości wyrobów zawierających azbest pozostających do usunięcia i 
unieszkodliwienia z terenu powiatu (programy realizowane przez gminy), liczby pomników 
przyrody na terenie powiatu, zmieszanych odpadów zebranych w ciągu roku. Podsumowując 
to realizacja Programu kształtuje się na poziomie 92,13%, co jest bardzo dobrym wynikiem. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściły Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Aneta 
Stachów i Zastępca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 
Patrycja Gągorek-Iwasyszyn. 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 
  
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok (druk 
nr 3/LIV); 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że jest to Program współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
na 2024 rok. Program był konsultowany zgodnie z wymogami ustawowymi. Nikt się nie 
zgłosił i nie wniósł uwag. W tym roku jest 10 zadań priorytetowych, nowym wprowadzonym 
zadaniem publicznym będzie działalność wspomagająca rozwój wspólnot i społeczności 
lokalnych. Planowana wysokość środków przeznaczonych na realizację Programu wynosi 
ogółem 20 153 811,00 zł, na co składają się środki na zadania realizowane przez PCPR (m.in. 
na działalność 3 domów pomocy społecznej, 2 warsztatów terapii zajęciowej) na łączną kwotę 
19 902 432,00 zł oraz zadania realizowane przez Starostwo na łączną kwotę 251 379,00 zł 
(m.in. nieodpłatna pomoc prawna, działania wykonywane przez Wydział Edukacji oraz 
Zarządzanie Kryzysowe, ratownictwo i ochrona ludności). 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta 
Lorenowicz-Bień. 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska. 
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III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  
na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie Góralice, gmina Trzcińsko Zdrój 
(druk nr 4/LIV); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że obecna umowa dzierżawy kończy się  
z dniem 14 stycznia 2024 r. i dzierżawca wystąpił z wnioskiem o wyrażenie zgody  
na przedłużenie umowy na okres 3 lat. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, 
położonej w obrębie Chwarstnica, gmina Gryfino (druk nr 5/LIV); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że nieruchomość stanowiąca własność 
powiatu o pow. 58 m2 położona w obrębie Chwarstnica, bezpośrednio przylega do budynku 
mieszkalnego wnioskodawcy, który wystąpił o jej nabycie. W trakcie procedury związanej  
ze zbyciem przedmiotowej nieruchomości wpłynęło pismo Gminy Gryfino, która miała 
zamiar zrobić w tym miejscu punkt przesiadkowy. Jednak finalnie gmina zrezygnowała  
z tej koncepcji. Wówczas Zarząd wrócił do w/w procedury zbycia.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na nieodpłatne nabycie na rzecz Powiatu Gryfińskiego, nieruchomości 
drogowych położonych w obrębach ewidencyjnych Krzymów, gmina Chojna  
i Wirów, gmina Gryfino (druk nr 6/LIV); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że na wniosek Wydziału Zarządzania 
Drogami, po wcześniejszych uzgodnieniach z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa, 
rozpoczęto procedurę przejęcia działek na mienie powiatu w trybie cywilnym, tj. na 
podstawie umowy nabycia zawartej w formie aktu notarialnego, co wymaga uprzedniej zgody 
Rady Powiatu. Wskazać należy, że są to działki znajdujące się w ciągu drogi powiatowej, 
które wymagają uregulowania praw własnościowych. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gryfińskiego na 2024 r. (druk 
nr 7/LIV); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że od 1 stycznia 2024 r. wchodzi w życie 
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przepis ustawy Prawo farmaceutyczne, który scedował zadania na Zarząd Powiatu, jako 
właściwy do ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu, 
którego siedzibą jest miasto liczące nie więcej niż 40 0000 mieszkańców. Tak więc projekt 
uchwały jest ostatnim przedkładanym pod obrady Rady, co możliwe jest na podstawie 
przepisów przejściowych. Przy czym uchwała Zarządu Powiatu nie będzie stanowiła aktu 
prawa miejscowego. Została wyliczona stawka pełnienia dyżurów od 1 stycznia i wyniesie 
150,00 zł za godzinę, wyliczana od minimalnego wynagrodzenia na dany rok. Przykładowe 
wyliczenia to za 13 dni świąt za dodatkowe 4 cztery godziny NFZ zapłaciłby 7 800,00 zł 
natomiast powiat za pozostałe 20 godzin zapłaciłby 39 000,00 zł, gdyby Zarząd uznał, że 
podjęcie uchwały jest potrzebne. Za niedziele, których jest 52 to NFZ pokrywałby 31 200,00 
zł, a powiat 156 000 zł. Za dyżury w porze nocnej przez 365 dni w Gryfinie, NFZ 90 000,00 
zł a powiat 495 000,00 zł w skali roku. A przy dwóch punktach, jeszcze Chojna płatności razy 
dwa. W dużych miastach powyżej 40 000 mieszkańców są apteki, które pracują całą noc, 
przez co problem nie dotyka tych obszarów. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że trzeba będzie zrobić wszystko 
żeby dostępny był jakiś punkt apteczny w porze świątecznej i nocnej dla mieszkańców  
na terenie powiatu. Standardy są wysokie, bo na dyżurze musi być magister farmacji, którzy 
nie są zbyt chętni na pełnienie nocnych dyżurów. 
 
Radna Teresa Sadowska powiedziała, że potrzebne są statystyki, jak wyglądają dyżury 
nocne. Ilu pacjentów z nich korzysta?  
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że według nowej ustawy apteki zobligowane 
są przedstawić Zarządowi do 31 stycznia 2024 r. rozkład godzin pracy aptek. W oparciu o ten 
rozkład godzin oraz informacje pozyskane z punktów świątecznej i nocnej opieki  
w Gryfinie i Chojnie, Zarząd dokona oceny i podejmie decyzję. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  
i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska. 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Komunikacji  
i Transportu Aneta Płóciennik-Śmiałkowska. 
 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  
na podpisanie umowy na świadczenie usług w publicznym transporcie 
zbiorowym na terenie Powiatu Gryfińskiego (dot. linii komunikacyjnej Stare 
Czarnowo - Gryfino) (druk nr 8/LIV); 

 
Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Aneta Płóciennik-Śmiałkowska 
powiedziała, że w związku z planowanym uruchomieniem trzech linii komunikacyjnych  
w 2024 r. w zakresie przewozów autobusowych oraz możliwością skorzystania z dopłaty  
z Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Powiat 
Gryfiński jako organizator publicznego transportu zbiorowego przed podpisaniem umowy  
z operatorem zobligowany jest do otrzymania zgody na jej zawarcie, wydanej przez organ 
stanowiący właściwego organizatora tj. Radę Powiatu Gryfińskiego. W związku  
z powyższym zostały przygotowane trzy projekty uchwał dotyczące: linii komunikacyjnej 
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Stare Czarnowo – Gryfino, linii komunikacyjnej Chojna – Cedynia, linii komunikacyjnej 
Cedynia - Moryń – Chojna. Realizując zadania Powiatu zarówno z zakresu edukacji, jak  
i transportu zbiorowego, mając na względzie zapobieganie wykluczeniu komunikacyjnemu 
mieszkańców gminy Stare Czarnowo, w tym uczniów dojeżdżających do szkół, podjęte 
zostały działania zmierzające do utrzymania linii komunikacyjnej jw. w roku 2024.  
W związku z zapotrzebowaniem na utworzenie linii komunikacyjnej Chojna - Cedynia  
dla uczniów dojeżdżających do szkoły w okresie dni nauki szkolnej, realizując zadania 
Powiatu, na wniosek Burmistrza Cedyni oraz samych uczniów, zostały podjęte działania 
zmierzające do uruchomienia tej linii komunikacyjnej. Mając na względzie zapobieganie 
wykluczeniu komunikacyjnemu mieszkańców gminy Cedynia i gminy Moryń, podjęte zostały 
działania zmierzające do utworzenia połączenia autobusowego Cedynia - Moryń - Chojna  
w okresie wakacji. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na podpisanie umowy na świadczenie usług w publicznym transporcie 
zbiorowym na terenie Powiatu Gryfińskiego (dot. linii komunikacyjnej Chojna - 
Cedynia) (druk nr 9/LIV); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  

(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na podpisanie umowy na świadczenie usług w publicznym transporcie 
zbiorowym na terenie Powiatu Gryfińskiego (dot. linii komunikacyjnej Cedynia - 
Moryń - Chojna) (druk nr 10/LIV); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  

(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 

X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia na rok 2024 
wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu 
strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia 
pojazdu (druk nr 11/LIV); 

 
Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Aneta Płóciennik-Śmiałkowska 
powiedziała, że corocznie Rada Powiatu podejmuje projekt uchwały w sprawie ustalenia  
na rok 2024 wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu 
strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu.  
W uzasadnieniu zostały przedstawione stawki zaoferowane przez przedsiębiorcę w zakresie 
holowania i parkowania. Jeżeli chodzi o stawki za holowanie to zostały one przyjęte  
w zakresie wysokości zaoferowanych przez przedsiębiorcę, nieprzekraczających stawek 
ogłoszonych w Monitorze Polskim. Jeżeli chodzi o stawki w zakresie parkowania to zostały 
one zaoferowane przez przedsiębiorcę i powiększone o 30%, na które składają się koszty 
pracownicze oraz pochodne ponoszone przez powiat w związku z realizacją tego zadania. 
Powiat ponosi jedynie koszty przy realizacji tego zadania. 
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Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu Aneta Płóciennik-
Śmiałkowska. 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzina Bożena Stawiarska. 
 
XI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Powiatu nr XLVI/338/2023 z dnia 30.03.2023 r. w sprawie określenia zadań,  
na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 r. (druk nr 12/LIV); 

 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzina Bożena Stawiarska powiedziała,  
że w związku z kończącym się rokiem oraz potrzebą wykorzystania jak najlepiej środków 
finansowych z PFRON na dany rok, po raz kolejny dokonujemy przeniesienia. 
Niewykorzystana kwota w wysokości 16 080,00 zł przez Stowarzyszenie „Jesteśmy”  
na „Wyjazd integracyjny do Torunia” oraz pozostałe środki z zadania dofinansowanie 
turnusów rehabilitacyjnych w wysokości 12 142,39 zł, w łącznej kwocie 28 222,39 zł 
proponuje się przenieść na zadanie pn. dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 
przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze, przyznawane osobom niepełnosprawnym  
na podstawie odrębnych przepisów. Na wskazane zadanie zaplanowano 553 514,75 zł.  
Do chwili obecnej dofinansowano 485 osób na łączną kwotę 553 511,06 zł.  Na rozpatrzenie 
oczekują 92 wnioski na kwotę 74 073,78 zł. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że może dotowane przez PFRON łóżko, gdy już nie 
jest używane powinno być za jakąś opłatą przekazywane na potrzeby innych chorych. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzina Bożena Stawiarska powiedziała,  
że takie łóżko stanowi własność tej osoby i nie ma możliwości odebrania go. Nie ma takich 
przepisów. Zwykle osoby zwracające się z prośbą o dofinansowanie są w trudnej sytuacji 
finansowej. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że często się zdarza, że ludzie 
między sobą przekazują na przykład łóżka czy wózki. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzina Bożena Stawiarska. 
 

XII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2023 rok (druk nr 13/LIV); 

 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała, że niniejszą 
uchwałą wprowadza się zmiany w budżecie roku 2023 w związku z wnioskiem Naczelnika 
Wydziału Zarządzania Drogami w sprawie wprowadzenia do budżetu środków z PROW 
dotyczących refundacji dotyczącej zadania inwestycyjnego pn.: „Poprawa dostępności  
do obiektów użyteczności publicznej w miejscowości Witnica, poprzez przebudowę ulicy 
Kościuszki” (zadania własne, finansowanie – środki z PROW), zwiększa się dochody o kwotę 
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287 956,00 zł. W związku ze zmianą ustawy o Rządowym Funduszu Rozwoju Dróg,  
na podstawie, której fundusz przestaje być funduszem celowym. Dokonuje się zmiany  
w planie dochodów w celu dostosowania klasyfikacji budżetowej do aktualnych przepisów, 
zmniejsza się i zwiększa dochody o 350 000,00 zł między paragrafami. Informacją  
z Ministerstwa Finansów w sprawie przyznania z rezerwy części oświatowej subwencji 
ogólnej na rok 2023 dla powiatu środków z tytułu zwiększonego odpisu na zakładowy 
fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli zwiększa się dochody o 65 949,00 zł. 
Wnioskiem Dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Chojnie w sprawie zwiększenia 
planu dochodów i wydatków jednostki w związku z otrzymanymi środkami z Okręgowej 
Komisji Egzaminacyjnej w Poznaniu z przeznaczeniem na wyposażenie stanowisk 
egzaminacyjnych w niezbędne materiały do wykonania zadań egzaminacyjnych przez 
zdających, zwiększa się dochody i wydatki o 4 001,73 zł. Wnioskiem Wicedyrektora Zespołu 
Szkół Ponadpodstawowych w Gryfinie w sprawie wprowadzenia do budżetu środków 
Interreg VA dotyczących refundacji poniesionych wydatków projektu pn.: „Lepsze poznanie 
poprzez zabawę i gotowanie” realizowanego w 2022 roku, zwiększa się dochody w kwocie  
33 822,76 zł. Wnioskiem Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie  
w sprawie wprowadzenia do budżetu środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych dotyczących programu pn.: „Aktywny Samorząd” w związku  
z przyznaną drugą transzą w wysokości 38 635,31 zł, zwiększa się dochody i wydatki o ww. 
kwotę.  Wnioskiem Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki w sprawie 
dokonania zmniejszenia planu finansowego wydatków w związku z powstałymi 
oszczędnościami zmniejsza się wydatki w kwocie 215 869,00 zł. Wnioskiem Zastępcy 
Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego w sprawie 
zmniejszenia planu finansowego wydatków w związku z powstałymi oszczędnościami 
zmniejsza się wydatki w kwocie 384 000,00 zł. Wnioskiem Kierownika Biura Obsługi Rady  
i Zarządu w sprawie zwiększenia w planie wydatków wydziału z przeznaczeniem  
na uzupełnienie środków na diety radnych zwiększa się wydatki o 25 000,00 zł. Wnioskiem 
Naczelnika Wydziału Organizacji i Informacji w sprawie zmniejszenia planu finansowego 
wydatków w związku z powstałymi oszczędnościami zmniejsza się wydatki 414 403,24 zł. 
Wnioskiem Naczelnika Wydziału Zarządzania Kryzysowego w sprawie zmniejszenia planu 
finansowego wydatków w związku z powstałymi oszczędnościami zmniejsza się wydatki  
o 9 000,00 zł. Wykazane powyżej oszczędności zostają przeznaczone w łącznej kwocie  
1 376 000,00 zł na energię cieplną, wynagrodzenia oraz pochodne od wynagrodzeń 
przeznaczonych do wypłaty w grudniu 2023 roku po przeprowadzonej weryfikacji wykonania 
planu od początku roku do połowy listopada tego roku, wykazane przez jednostki oświatowe: 
Zespół Szkół Specjalnych w Nowym Czarnowie – 100 000,00 zł, Zespół Szkół 
Ponadpodstawowych w Gryfinie – 403 000,00 zł, I Liceum Ogólnokształcące w Gryfinie - 
228 000,00 zł, Zespół Szkół Ponadpodstawowych w Chojnie – 585 000,00 zł, Poradnia 
Psychologiczno-Pedagogiczna w Gryfinie – 60 000,00 zł. Środki zostają zabezpieczone  
w ramach przesunięć planu budżetu 2023 roku. Wnioskiem Dyrektora Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych w Chojnie w sprawie zmian w planie finansowym wydatków w celu 
zabezpieczenia środków na wynagrodzenia zwiększa się wydatki w kwocie 30 000,00 zł, 
zmniejsza się wydatki w kwocie 30 000,00 zł. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
XIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2023 rok (druk nr 14/LIV); 
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Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała, że niniejszą 
uchwałą wprowadza się zmiany w budżecie roku 2023 w związku z informacją  
z Ministerstwa Finansów w sprawie przyznania środków z rezerwy subwencji ogólnej na rok 
2023, stanowiących uzupełnienie dochodów jednostki samorządowej, zwiększa się dochody  
o 534 354,00 zł. Kwota zostaje przeznaczona na: zabezpieczenie w planie wydatków środków 
wniesionych do depozytu sądowego, dotyczących zapłaty wynagrodzenia generalnemu 
wykonawcy inwestycji pn.: „Rozbudowa Szpitala Powiatowego w Gryfinie”, zgodnie  
z wnioskiem Naczelnika Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych. Sąd 
Rejonowy dla Wrocławia-Fabrycznej we Wrocławiu oddalił wniosek Powiatu o zezwolenie 
na złożenie środków do depozytu sądowego. Powiat wystąpił o uzasadnienie oddalenia 
wniosku i zwrot środków. Istnieje prawdopodobieństwo, że zwrot środków z depozytu nastąpi 
w terminie uniemożliwiającym rozliczenie projektu w instytucji dofinansowującej zadanie  
w ramach środków unijnych (Województwo Zachodniopomorskie). W związku z powyższym 
konieczne jest zabezpieczenia środków z innego źródła, zwiększa się wydatki o 375 186,50 
zł, zabezpieczenie środków na nieprzewidziane wydatki w jednostkach oświatowych, 
zwiększa się wydatki Starostwa Powiatowego w Gryfinie – Wydział Finansowo-Księgowy  
o 159 167,50 zł.     

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
XIV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2023 rok (druk nr 15/LIV); 
 

Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała, że niniejszą 
uchwałą wprowadza się zmiany w budżecie roku 2023 w związku z wnioskiem Dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy w Gryfinie w sprawie wprowadzenia do budżetu dochodów  
i wydatków dotyczących nadpłaconych składek za ubezpieczenie zdrowotne za osoby 
bezrobotne bez prawa do zasiłku oraz zwróconych przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych. 
Nadpłaty są skutkiem rozliczenia wpłat składek do ZUS od 2010 roku i wynikają  
z niedokonanych zgłoszeń podjęcia zatrudnienia przez osoby bezrobotne oraz nie 
potwierdzenia gotowości do podjęcia pracy w wymaganych terminach. Zwrócona kwota 
składek stanowi dochód Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego, zwiększa się 
dochody i wydatki o 297 809,12 zł. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
XV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk nr 16/LIV); 
 

Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała, że zgodnie 
ze zmianami w budżecie, dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu Gryfińskiego: 

1. Dochody ogółem zwiększono o 512 650,81 zł, z czego dochody bieżące zwiększono  
o 224 694,81 zł, a dochody majątkowe zwiększono o 287 956,00 zł. 

2. Wydatki ogółem zwiększono o 512 650,81 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono  
o 532 650,81 zł, a wydatki majątkowe zmniejszono o 20 000,00 zł. 

3. Wynik budżetu nie uległ zmianie. 
Do załącznika nr 2 dodano następujące przedsięwzięcia: 

1. Prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Moryniu; 
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2. Prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Dębcach; 
3. Prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdroju; 
4. Realizacja pilotażowego programu „Aktywny samorząd” (finansowanie: PFRON); 
5. Modernizacja budynku Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Gryfinie. 

Zmiany wprowadzone w wykazie wieloletnich przedsięwzięć nie spowodowały zmiany 
horyzontu czasowego załącznika nr 2 WPF. Pełen zakres zmian obrazują załączniki nr 1 i 2. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Ad. 5 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  
 
- brak. 
 
Na tym 57 posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia zakończono o godz. 15.00. 
 
Protokół sporządziła: 
 
Dominika Konopnicka 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 


